
Rada Miejska w Grodzisku Wielkopolskim

Protokół Nr 5/2024
Z posiedzenia V Sesji Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim,która odbyła się w dniu 28 
sierpnia 2024
Miejsce posiedzenia: Centrum Kultury Rondo ul. Kolejowa 12
Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:30 tego samego dnia
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.
Obecni:
Izabela Drgas
Karolina Duma-Guemise
Józef Gawron
Danuta Grzanowska
Anna  Koza
Przemysław Lange
Katarzyna Lusina
Rafał Maluśki
Dariusz Matuszewski
Wojciech Michalski
Karolina Nadobnik
Dorota Przybysz
Szymon Strugała
Sebastian Tuliński
Weronika Tullin

Ad 1.  Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Koza, która 
powitała wszystkich zebranych.

Ad 4.  Przewodnicząca Rady  Pani Anna Koza przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia
2. Powitanie radnych i zaproszonych gości
3. Stwierdzenie quorum
4. Przyjęcie porządku obrad
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
6. Informacja Burmistrza Grodziska Wielkopolskiego o działalności w okresie międzysesyjnym
7. Informacja Komisji Rewizyjnej z prac w okresie międzysesyjnym
8. Interpelacje i zapytania radnych
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
 a) zmian w budżecie gminy
 b)  zmiany WPF Gminy na lata 2024-2035
 c) emisji obligacji Gminy Grodzisk Wielkopolski oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania
i wykupu
 d) zmiany Uchwały Nr LIX/457/2023 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 29 
czerwca 2023r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu
 e) w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso
 f) opłaty od posiadania psów
 g)  określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Grodzisk Wielkopolski na lata 2025-2034
 h) zniesienia formy ochrony przyrody
 i) zgłoszenia sołectwa Zdrój do programu " Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+"



 j) zgłoszenie sołectwa Kurowo do programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+"
10. Wolne głosy i wnioski
11. Zakończenie posiedzenia

Ad 4. Przyjęcie porządku obrad
Głosowano w sprawie
Przyjęcie porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Ad 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
Na wniosek Przewodniczącej Rady protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty bez uwag.

Głosowano w sprawie
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Ad 6. Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego przedstawił informację z prac w okresie 
międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji wzięli udział:
- Radny Dariusz Matuszewski stwierdził, iż w ostatnim czasie obserwuje się wzmożony ruch 
emigrantów i to z różnych stron. Jednocześnie wiele samorządów otrzymuje pisma z zapytaniem o 
możliwość zbiorowego zakwaterowania tych osób. Zapytał czy takie pismo otrzymała również 
nasza Gmina?
- Burmistrz odpowiedział, iż według stanu obecnej wiedzy, to żadne takie pismo do Urzędu nie 
wpłynęło. Żaden z pracowników też z takim pismem się nie zwracał. W Grodzisku nie 
obserwujemy jakiegoś wzmożonego napływu emigrantów o charakterze politycznym 
( uchodźców),natomiast emigrantów o charakterze ekonomicznym widzimy na co dzień na naszych 
ulicach, ale nie stanowią jeszcze problemu na tyle istotnego, aby ktoś się do Gminy zwracał o 
masowe zakwaterowania. Sytuacja związana z wojna na Ukrainie pokazała, że możliwości 
zbiorowego zakwaterowania też wymagałyby uruchomienia obiektów oświatowych ( sal 



gimnastycznych ) , a w obliczu nadchodzącego roku szkolnego nie bardzo byłoby to możliwe. 
Wyraził nadzieję, że takiej potrzeby nie będzie.

Ad 7. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Szymon Strugała przedstawił informację Komisji 
Rewizyjnej z prac w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu.

 Ad 8. Interpelacje i zapytania radnych – nie wniesiono
Ad 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie
zmian w budżecie gminy
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (12)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, 
Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Szymon Strugała, Sebastian 
Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Karolina Duma-Guemise, Przemysław Lange, Dorota Przybysz
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/30/2024 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu.

b)  zmiany WPF Gminy na lata 2024-2035
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie
zmiany WPF Gminy na lata 2024-2035
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (12)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, 
Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Szymon Strugała, Sebastian 
Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Karolina Duma-Guemise, Przemysław Lange, Dorota Przybysz
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/31/2024 została przyjęta większością  i stanowi załącznik do protokołu.

c) emisji obligacji Gminy Grodzisk Wielkopolski oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.

W dyskusji wzięli udział:



- Radny Dariusz Matuszewski zauważył, iż od ponad 10 lat deficyt budżetu pokrywany jest z emisji
obligacji. Zapytał czy do tej pory wykup obligacji przebiegał bez problemów i w terminie?
- Skarbnik Gminy odpowiedziała , iż wykup obligacji odbywa się zgodnie z przyjętym 
harmonogramem i w terminach wynikających z zawartych umów.
Głosowano w sprawie
emisji obligacji Gminy Grodzisk Wielkopolski oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/32/2024 została przyjęta jednogłosnie i stanowi załącznik do protokołu.

d) zmiany Uchwały Nr LIX/457/2023 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 29 
czerwca 2023r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie
zmiany Uchwały Nr LIX/457/2023 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 29 czerwca 
2023r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/33/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

e) w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso
Głosowano w sprawie
w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyłączenia z głosowania:
Katarzyna Lusina
Wyniki imienne
ZA (14)



Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, 
Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Lusina
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/34/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

f) opłaty od posiadania psów
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie
opłaty od posiadania psów
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyłączenia z głosowania:
Katarzyna Lusina
Wyniki imienne
ZA (14)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, 
Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Lusina
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/35/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

g)  określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Grodzisk Wielkopolski na lata 2025-2034
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Agata Stachowska-Kinecka – Naczelnik Wydziału 
Rozwoju Gminy.
Do projektu nie wniesiono uwag.
Głosowano w sprawie
określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy 
Grodzisk Wielkopolski na lata 2025-2034
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/36/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.



h) zniesienia formy ochrony przyrody
Głosowano w sprawie
zniesienia formy ochrony przyrody
Projekt uchwały przedstawił Pan Roman Janas – Zca Naczelnika Wydz. ds. Wsi.
Do projektu nie wniesiono uwag.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/37/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

i) zgłoszenia sołectwa Zdrój do programu " Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+"
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Joanna Kalińska – specjalista ds. współpracy z 
organizacjami pozarządowymi.
Głosowano w sprawie
zgłoszenia sołectwa Zdrój do programu " Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+"
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Uchwała nr V/38/2024 została przyjęta jednogłosnie i stanowi załącznik do protokołu.

j) zgłoszenie sołectwa Kurowo do programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+"
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Joanna Kalińska – specjalista ds. współpracy z 
organizacjami pozarządowymi.
Głosowano w sprawie
zgłoszenie sołectwa Kurowo do programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+"
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)



Uchwała nr V/39/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

 Ad 10. Wolne głosy i wnioski
W dyskusji wzięli udział:
- Radny Przemysław Lange poinformował, iż pomimo że projekt pn. „Pszczew. Małe Mazury” był 
omawiany na posiedzeniach Komisji rady, chciałby ten projekt przybliżyć również społeczeństwu 
naszej Gminy. Następnie radny przedstawił główne założenia projektu.
Projekt „Pszczew- małe Mazury - reaktywacja" obejmuje rewitalizację bazy pod nazwą 
"Watra", znajdującej się w miejscowości Pszczew. Teren ten jest własnością gminy 
Grodzisk Wlkp. i obejmuje swoim obszarem trzy działki o nr. 100, 101 i 102. W przeszłości 
teren ten był wykorzystywany jako baza harcerska i służył grodziskim dzieciom i młodzieży 
do spędzania wolnego czasu w okresie wakacyjnym. Pobliskie jeziora, np. Chłop, 
Pszczewskie, Duży Szarcz, Mały Szarcz, miały ogromny wpływ na popularność tego miejsca.
Niestety od wielu lat sukcesywnie miejsce to niszczeje i podupada . Dodał, iż z bazy mogłaby
korzystać  cała społeczność lokalna gminy, w tym szkoły - w ramach wycieczek, biwaków, 
kolonii i półkolonii, stowarzyszenia sportowe i kluby, zrzeszające zawodniczki i zawodników,
pozostałe organizacje i stowarzyszenia, goście gminy Grodzisk Wlkp., biura turystyczne, 
działające na terenie kraju, policja, straż, czy też mieszkańcy gminy i powiatu. Pszczew 
dysponuje bardzo dużą bazą rekreacyjno-sportową,oferuje szereg atrakcji o charakterze 
kulturalnym i turystycznym. Jak reaktywować Pszczew? Pomysłów może być wiele i tu jest 
duże pole do wykazania się radnych gminy. Przede wszystkim, skąd zabezpieczyć środki. 
Może są jakieś projekty unijne, które można pozyskać lub wykorzystać jakieś środki z 
PFRON, dostosowując jednocześnie kontenery dla potrzeb osób z niepełnosprawnościami.
 Stwierdził, iż jako koło "Grodzisk w Naszych Sercach" zgłaszają pomysł, by wypożyczyć 
kontenery klimatyzowane. Wyznaczona firma może zamontować je na okres czterech 
miesięcy. Szacunkowy koszt takiej inwestycji sięgałby około 102 tysięcy złotych za 20 takich 
kontenerów. W trakcie czterech miesięcy mogłoby w nich spędzić - odpłatnie - ponad 830 
osób, zakładając udostępnienie 13 z nich. Przychód przy obłożeniu sześciu dni (5 noclegów, 
w kwocie np. 30 złotych za nocleg) wyniósłby 124 tysiące 800 złotych. Pozostałe pięć 
kontenerów mogłoby zostać udostępnione kadrze oraz pracownikom danej placówki. W danej
cenie są też wliczone dwa kontenery, które spełniałyby funkcję toalet toalet oraz pryszniców. 
Radny dodał, że w każdym z takich "domków" mogłyby przebywać cztery osoby, a opłata 
powinna być na poziomie około 30-35 złotych za dzień pobytu. Niestety firma nie daje łóżek i
mebli, trzeba to załatwić we własnym zakresie. Dodatkowo można zaadaptować pozostały 
teren na pole namiotowe i przyczepy mieszkalne, z uwzględnieniem kamperów. Dodał, iż w 
przedstawionym projekcie swoje warunki przedstawiła jedna firma,która taką symulację 
przygotowała. W Urzędzie Miejskim jest wielu fachowców, którzy z pewnością przygotują 
ofertę bardziej szczegółowo. Zwrócił się do Rady o dalsze procedowanie tego projektu.
- Przewodnicząca Rady Pani Anna Koza przypomniała, iż projekt był przedstawiony i 
omówiony podczas wyjazdowego posiedzenia Komisji Gospodarczej oraz na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady. Do projektu odniósł się także Burmistrz Grodziska, wnosząc 
swoje spostrzeżenia i uwagi. Projekt jest na dzisiaj projektem otwartym,wymagającym 
szczegółowej analizy zarówno finansowej , jak i budowlanej. Stwierdziła, iż muszą się w tym 
zakresie wypowiedzieć fachowcy, którzy ten temat przedstawią kompleksowo.
- radny P. Lange zauważył, iż dużą zaletą tego projektu jest to, że następuje najem tych 
kontenerów, a nie ich budowa, co wiąże się też z ograniczonym ryzykiem braku 
zainteresowania ze strony naszych mieszkańców tą bazą. Szkoda też, że środki ,które były 
zaplanowane na budowę basenu,które nie będą wykorzystane w tym roku są przeznaczone w 
całości na inne cele, a nie np. na rozpoczęcie prac związanych z uruchomieniem tej bazy.

- Piotr Hojan  - niejako Ad Vocem odniósł się do przedstawionego przez radnego projektu. 
Stwierdził, iż po pierwsze musi sprostować wypowiedź radnego, który stwierdził, iż środki z basenu



w całości zostały przeznaczone na inne cele. Na realizację basenu zostały przewidziane środki w 
budżecie i WPF w wyoskości10mln zł,  2 mln ujęto w budżecie  w tym roku i po 4 mln zł w WPF 
na lata kolejne, co oznacza , że Rada zobowiązuje się do tego, że w  kolejnych budżetach takie 
środki będą zabezpieczone. W tym roku w budżecie jest 2 mln zł, co do których wiadomo, że nie 
zostaną fizycznie wydane ( poza środkami wydanymi na dokumentację , żadne prace budowlane nie
będą wykonywane ) i żadna faktura do końca roku nie będzie wystawiona. W związku z tym,iż 
budżet obowiązuje do końca roku nie ma możliwości wydatkowania tych pieniędzy po 31 grudnia 
br. Środki, które są niewykorzystane w danym roku przechodzą w postaci nadwyżki budżetowej i 
nie są powiązane z celem, na który pierwotnie zostały zaplanowane. Projekt był omawiany podczas 
Komisji Gospodarczej jak i na wspólnym posiedzeniu Komisji. W trakcie posiedzenia również 
Burmistrz  przedstawił swoje  przemyślenia na ten temat.  Nasza baza w Pszczewie obecnie 
wygląda jak wygląda i jest to stan daleki od pożądanego. Stwierdził iż jako włodarz dzisiaj by tam  
nikogo nie wpuścił. Aby wykonywać jakieś ruchy inwestycyjne, pod kątem rekreacji, obojętnie w 
jakiej formie, czy domków, czy kontenerów, najpierw trzeba ten teren uprzątnąć, przygotować do 
tego.
Jak dodał, pierwszym krokiem jednak, który jego zdaniem, powinien zostać najpierw spełniony, to 
odpowiedź na pytanie, czy władze Grodziska Wlkp. chcą brać na siebie sprzątanie tego terenu i 
utylizację ewentualnych rzeczy, czy też przygotowanie tego terenu pod reaktywację.
Stwierdził, iż powinno się rozważyć, czy gmina ma się angażować w problemy w gminie Pszczew, 
czy koncentrować się na problemach w naszej gminie. Oczywiście dobrym zwyczajem Rady 
Miejskiej , temat ten zostanie przedyskutowany np. na komisjach. A wypracowane, dane pomysły, 
jeśli taka będzie wola Rady, przedstawione zostaną w formie gotowej uchwały.

- radny Przemysław Lange podziękował Burmistrzowi za przychylne słowa i wyraził nadzieję, że 
sukcesywnie ten temat będzie realizowany, a teren porządkowany, aby służył w przyszłości 
mieszkańcom naszej Gminy. A teren ten jest naprawdę ładny. Wiele obiektów budowanych na bazie
kontenerów powstaje nie tylko w Polsce ale także za granicą.

- Radny Sebastian Tuliński przedstawił pismo podpisane przez 3 radnych Rady Miejskiej w sprawie
upamiętnienia roli NSZZ Solidarność w przestrzeni naszej Gminy. Pismo stanowi załącznik do 
protokołu.

- Burmistrz Piotr Hojan przedstawił plan wydarzeń i imprez, które odbędą się  w najbliższym czasie
na terenie naszej Gminy:
- 1 września br. odbędą się obchody upamiętniające rocznicę wybuchu II Wojny Światowej. Pan 
Starosta zaprasza wszystkich chętnych do udziału w tych obchodach pod Pomnik Wdzięczności. 
Delegacja gminnych samorządowców złoży również kwiaty pod pomnikiem w Młyniewie.
- w kolejny weekend 7 września rusza tradycyjna pielgrzymka do grobu ojca Bernarda w Lubiniu. 
Tego samego dnia w godzinach popołudniowych w Muzealnej Izbie Pamięci nastąpi otwarcie 
wystawy  poświęconej sprzętom z czasów PRL.
- 8 września br. odbędzie się Festyn pod Wiatrakiem, w trakcie którego zaplanowano szereg atrakcji
( pokazy, warsztaty i animacje)
W piątek zaplanowano na grodziskim rynku Ekorynek.

- radny D. Matuszewski zaprosił wszystkich na zapowiedzianą już wcześniej przez Burmistrza 
wystawę sprzętu produkowanego w czasach PRL ( telewizory, radia, adaptery,magnetofony 
id ).Początek wystawy zaplanowano na sobotę na godz. 17,00.

Ad 11.Przewodnicząca Rady o godz. 17,30 zakończyła posiedzenie V Sesji Rady Miejskiej, 
dziękując wszystkim za czynny udział w  obradach.
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